

Faculty Profiles



University of Chinese Academy of Social Sciences

Huangpu Institute for Advanced Study

Guangzhou • China



SCIENTIFIC THEORY OF LITERATURE



张江 (ZHANG Jiang)

中国社会科学院大学教授、博士生导师，中国社会科学院文学与阐释学研究中心理事长，中国社会科学院大学阐释学高等研究院院长，中国文学批评研究会会长，《中国文学批评》主编。曾任中国社会科学院副院长、中国社会科学杂志社总编辑，《文学评论》主编。长期从事文艺理论和文学批评研究工作，在中西文艺理论及中国当代诗学研究领域尤有建树，先后在《中国社会科学》《文艺研究》

《文学评论》《哲学研究》等权威学术期刊发表专业论文数十篇，部分论文被译成英文、法文、意大利文、俄文等在国外著名学术期刊发表。他提出的“强制阐释论”“公共阐释论”“阐释逻辑论”等不仅在中国文艺理论界产生重要影响，在国际学术界也引发热烈讨论，得到德国、英国、美国、意大利、法国等国家历史学、哲学、文艺理论界专家学者的广泛关注和认可。

While serving as a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. ZHANG Jiang is also President of the Literature and Hermeneutics Research Center (approved and accredited by CASS), the Institute of Advanced Studies in Hermeneutics of UCASS, and the Chinese Society for Literary Criticism, as well as Editor-in-Chief of the *Chinese Journal of Literary Criticism*. He used to serve as Vice President of CASS and Editor-in-Chief of *Social Sciences in China Press*, and *Literary Review*, with long-term dedication to research on scientific theory of literature and literary criticism. Particularly well accomplished in the field of Chinese and Western scientific theory of literature and Chinese contemporary poetics, Prof. Zhang has published dozens of professional papers in authoritative academic journals, such as *Social Sciences in China*, *Literature and Art Studies*, *Literary Review*, and *Philosophical Researches*. Some of his works have been translated into English, French, Italian, Russian, among other languages for publication in renowned academic journals overseas. His theories on *compulsory hermeneutic*, *public hermeneutic* and *hermeneutic logic* have not only made their impact on literary theories in China, but also triggered heated discussions within the international academic community, drawing extensive attention and recognition from experts and scholars of historical, philosophical and literary theory backgrounds in Germany, the United Kingdom, the United States, Italy and France.



党圣元 (DANG Shengyuan)

中国社会科学院大学教授、博士生导师。《文学评论》编委、中国社会科学网编委、《中国社会科学院研究生院学报》编委、《中国文化研究》编委、《西北大学学报》编委等。曾任中国社会科学院文学研究所副所长（1999 - 2010）、中国社会科学院外国文学研究所党委书记兼副所长（2010 - 2019）、《文学评论》副主编（2004 - 2010），兼任国家社会科学基金学科规划评

审专家、国家出版基金评审专家，全国马列文论研究会会长和中国古代文学理论学会副会长、中国太湖文化论坛副主席、中国文学理论学会常务理事等。研究方向为文艺学、中国古代文论、中国古代文学、文化批评等。2008年获国务院政府特殊津贴，2008年获中华人民共和国教育部、国务院学位委员会颁发的“全国优秀博士学位论文指导教师”荣誉证书。主持、承担过国家社科基金重点课题和中国社会科学院院重大课题、教育部重点课题、研究所重点课题等的研究工作，发表学术论文200余篇，出版学术著作10余种，主编学术论著10余种（部），科研成果多次获奖。现担任国家社科基金重大项目“中国古代文体观念文献整理与研究”首席专家。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. DANG Shengyuan also serves as editorial board member for multiple academic journals, including *Literary Review*, *Journal of Graduate School of Chinese Academy of Social Sciences*, *Chinese Culture Research*, *Journal of Northwest University*, and the Institute of Literature, CASS (1999-2010), Party Committee Secretary and Deputy Director of the Institute of Foreign Literature, CASS (2010-2019) and Deputy Editor-in-Chief for *Literary Review* (2004-2010), alongside his concurrent roles as expert reviewer of the National Social Science Foundation of China on disciplinary planning and the National Publication Foundation, as well as President of the National Society of Marxist and Leninist Art and Literary Criticism, Vice President of the Chinese Society of Ancient Literary Theory, Vice Chair of the Taihu World Cultural Forum, and Executive Council Member of the Chinese Association for Literary Theory. His research interests include literature and art, ancient Chinese literary theory, ancient Chinese literature, and cultural criticism. Recognized as an expert in the Special Allowance Program of the State Council and by the honorary certificate of “National Outstanding Doctoral Dissertation Supervisor” jointly awarded by the Ministry of Education of

the People's Republic of China and the State Council Academic Degrees Committee in 2008, Prof. Dang has led and undertaken multiple major and key research projects of the National Social Science Foundation of China, Chinese Academy of Social Sciences, Ministry of Education, and research institutes. He has published more than 200 academic papers, 10-plus academic works, and above 10 edited academic treatises, with various awards in recognition of his research outcomes. He is currently the chief expert of a major project under the National Social Science Foundation of China: "Literature Compilation and Study of Stylistic Concepts in Ancient Chinese Literature".



朝戈金 (CHAO Gejin)

中国社会科学院大学教授、博士生导师。中国社会科学院学部委员、民族文学研究所所长，研究员、法学（民俗学）博士。现任中国少数民族文学学会会长、国际史诗研究学会（ISES）主席、中国大众文化学会副会长。是联合国教科文组织非物质文化遗产领域专家。曾任国际哲学与人文科学理事会主席（CIPSH, 2014-2020），中国民俗学会会长（2010-2018）等。是《民族文学研究》

（*Studies on Ethnic Literature*）, *Cultural Studies along the Silk Roads*（丝绸之路文化研究）刊物主编及多家中、美、俄和蒙古等学术刊物编委。研究方向为中国少数民族文学、民俗学。有著作、论文、译著等70余种，以多种文字在中国、美国、日本、俄罗斯、马来西亚、越南、蒙古等国刊发。

While serving as a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. CHAO Gejin is also a CASS Member (by CASS Academic Division), Director of the Institute of Ethnic Literature, and Research Fellow with a doctorate in law (folklore). Additionally, he is chairing both the China Ethnic Literature Society (CELS) and the International Society for Epic Studies (ISES) as President and the Popular Culture Society of China (PCSC) as Vice President. Recognized as a UNESCO expert on intangible cultural heritage, Prof. Chao used to act as President of the International Council for Philosophy and Human Sciences (CIPSH, 2014-2020) and the China Folklore Society (CFS, 2010-2018), among other titles. He is also the Editor-in-Chief for *Studies on Ethnic Literature*, *Cultural Studies along the Silk Roads* and editorial board member for several academic journals from China, the United States, Russia and Mongolia.

His area of research interests includes Chinese literature of ethnic minorities and folklore. Having published more than 70 books, papers and translated publications, Prof. Chao's works have already been released in various languages across China, the United States, Japan, Russia, Malaysia, Vietnam, Mongolia, among other countries.

CHINESE HISTORY



卜宪群 (Bu Xianqun)

中国社会科学院大学教授、博士生导师、历史学博士。中国社会科学院古代史研究所所长，中国社会科学院历史学部专业资格评审委员会委员，国务院政府特殊津贴专家，兼任国务院学位委员会历史学科评议组成员，中国史学会副会长，中国秦汉史研究会会长，中国地名遗产文化保护促进会副会长，国家社科基金学科评审组专家，中国地方志指导小组成员，国际儒学联合会理事等。

出版《秦汉官僚制度》、《中国魏晋南北朝教育史》(合著)、《简明中国历史读本》(主持)、《简明中国历史知识手册》(主持)、《中国历史上的腐败与反腐败》(主编，2017年获第四届中国政府出版奖提名奖)、百集纪录片《中国通史》及五卷本《中国通史》总撰稿(2017年获第四届中国政府出版奖提名奖)、《习近平新时代治国理政的历史观》(主编)、《与领导干部谈历史》等。在《中国社会科学》《历史研究》《中国史研究》《文史哲》《史学月刊》《求是》《人民日报》《光明日报》《学习时报》等报刊发表论文百余篇。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. BU Xianqun, Doctor of History, also serves as the Director of Institute of Ancient History, Chinese Academy of Social Sciences (CASS), member of the professional Qualification Evaluation Committee of Department of History, Chinese Academy of Social Sciences(CASS); member of History Subject Appraisal Group of Academic Degrees Committee of The State Council; Vice President of Chinese Historical Society; President of Chinese History Research Association of Qin and Han Dynasties; Vice president of China Toponym Heritage Culture Protection

05/ UCASS

and Promotion Association; Expert of the Subject Evaluation Group of national Social Science Fund; Member of the Steering Group of Chinese local Chronicles and Council member of International Federation of Confucianism, etc. He has published the *Bureaucratic System of the Qin and Han Dynasties*, *The Educational History of The Wei, Jin and Southern and Northern Dynasties in China* (co-authored), *A Concise Chinese History Reader* (presided over), *A Concise Knowledge Manual of Chinese History* (presided over), *Corruption and Anti-corruption in Chinese History* (chief editor, In 2017, it was nominated for the Fourth Chinese Government Publication Award), chief writer of 100-episode documentary *General History of China* and five-volume *General History of China* (nominated for the fourth Chinese Government Publication Award in 2017), *Xi Jinping's Historical View of Governance in the New Era* (chief editor), *Talking History with Leading Cadres*, etc. He has published more than 100 papers in *Chinese social Sciences*, *Historical Studies*, *Chinese History Studies*, *Literature, History and Philosophy*, *History Monthly*, *Qiushi*, *People's Daily*, *Guangming Daily*, *Learning Times*, and other newspapers and periodicals.

WORLD ECONOMY



张宇燕 (ZHANG Yuyan)

中国社会科学院世界经济与政治研究所所长、研究员，中国社会科学院国家全球战略智库首席专家。长期从事制度经济学和国际政治经济学的研究，出版《经济发展与制度选择》（1992）、《国际经济政治学》（2008）、《美国行为的根源》（2015）、《中国和平发展道路》（2017）等著作。

Professor ZHANG Yuyan is a Senior Fellow and Director of Institute of World Economics and Politics (IWEP), Chinese Academy of Social Sciences (CASS), Chief Expert of National Institute for Global Strategy, CASS. His main academic interests include institutional economics and international political economy. He authored *Economic Development and the Choice of Institutions* (1992), *International Economic Politics* (2008), *The Sources of American Conduct* (2015) and *The Path of China's Peaceful Development* (2017), etc.



高海红 (GAO Haihong)

中国社会科学院大学教授、博士生导师。中国社会科学院二级研究员，世界经济与政治研究所国际金融研究中心主任，中国社会科学院创新工程首席研究员，国务院“政府特殊津贴”荣誉专家。兼任中国金融学会常务理事、中国世界经济学会常务理事、中国国际金融学会理事、官方货币和金融机构论坛（OMFIF）顾问委员、二十国集团（G20）智库二十（T20）国际金融工作组联合

主席。曾任东亚思想库网络（NEAT）中国工作组首席经济学家、中央财经大学金融学院学术委员、外交学院兼职教授。重点研究领域为国际金融和货币、汇率与资本流动、区域货币合作。主持开展多项国家级课题。论文“最优货币区：对东亚国家的检验”（《世界经济》2007年7期）获第八届中国社会科学院优秀科研成果三等奖（2014年）。论文“从东亚货币危机看汇率制度选择”（《管理世界》1998年6期）获第三届中国社会科学院优秀科研成果三等奖（2000）与第三届世界经济与政治研究所优秀科研成果一等奖（2000）。论文“货币可兑现性的条件和国际比较”（《改革》1995年2期）获第三届中国社会科学院青年优秀科研成果二等奖（2000）。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. GAO Haihong is an expert recognized by the Special Allowance Program of the State Council. In addition to her roles as Research Fellow II of CASS and Principle Investigator of CASS Innovation Project, Prof. Gao is also Director of the Research Center for International Finance affiliated to the Institute of World Economics and Politics, alongside her various concurrent positions: Executive Council Member of the China Society for Finance and Banking (CSFB) and the China Society of World Economics (CSWE), Council Member of the China International Finance Society (CIFS), Advisory Member of the Official Monetary and Financial Institutions Forum(OMFIF) and Co-Chair of the International Finance Working Group under the T20 Think Tanks of the Group of Twenty(G20). She used to serve as Chief Economist of China Working Group of the Network of East Asian Think Tanks (NEAT), Academic Member of the School of Finance of the Central University of Finance and Economics, and Adjunct Professor of China Foreign Affairs University. Her main research interests include international finance and currency, exchange rates and capital flows, and regional monetary cooperation. She has by far led multiple national research projects. Her

paper titling “*Optimal Currency Area: An Empirical Study on Selected East Asian Economies*” (The Journal of World Economy, Volume 7, 2007) was awarded the third prize for the Eighth CASS Award for Outstanding Scientific Research Achievements (2014). Another paper titling “*The Choice of Exchange Rate Regime in the context of East Asian Currency Crisis*” (Management World, Volume 6, 1998) was honored with the third prize for the Third CASS Award for Outstanding Scientific Research Achievements (2000) and the first prize of IWEPA Award for Outstanding Scientific Research Achievements (2000). Her paper titling “*Conditions for Currency Convertibility and International Comparison*” (Reform, Volume 2, 1995) won the second prize of the Third CASS Award for Young Scholars Outstanding Scientific Research Achievements (2000).



张斌 (ZHANG Bin)

中国社会科学院大学教授、博士生导师，经济学博士。中国社会科学院世界经济与政治研究所副所长并兼任世界经济预测与政策模拟实验室首席专家，社科基金政策咨询点项目主持人。研究领域是中国和全球宏观经济，重点研究的问题包括中国经济结构转型、中国宏观经济和金融市场、人民币汇率和外汇管理、全球宏观经济等。曾获得浦山优秀论文奖，国务院特殊津贴，入选百千万人才工程。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. ZHANG Bin is currently serving as Deputy Director of the Institute of World Economics and Politics, CASS, with a doctorate in economics. Prof. Zhang also has multiple concurrent roles, such as Chief Expert of the Laboratory of World Economic Forecasting and Policy Simulation and Chair of Policy Enquiry Sites Project of National Social Science Foundation of China. His research interests include Chinese and global macroeconomics, with a particular focus on China's economic structural transformation, macro economy and financial market, RMB exchange rate and foreign exchange management, and global macro economy. He has been acknowledged by the Pu Shan Award for Distinguished Paper, the Special Allowance Program of the State Council and the New Century Hundred-Thousand-Ten Thousand Talents Project.



徐奇渊 (XU Qiyuan)

中国社会科学院大学教授，博士生导师，经济学博士。中国社科院世界经济与政治研究所副所长，国际金融研究中心副主任。研究领域为国际金融学、开放条件下的中国宏观经济。2011年，博士学位论文被教育部和国务院学位委员会评为“全国优秀博士学位论文”。被评为2016-2020年度中国社会科学院科研岗位先进个人，2021年获“浦山世界经济学优秀论文奖”之政策研究奖。在

学术期刊发表论文60多篇，出版专著10部、译著2部。政策研究方面，1部专著被评为2020年度中国社会科学出版社“优秀国家智库报告”。获得中国社会科学院优秀信息对策奖一等奖2次，三等奖8次。在国内外主流财经媒体发表300多篇评论文章。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. XU Qiyuan, Doctor of Economics, also serves as Deputy Director of Institute of World Economics and Politics, Chinese Academy of Social Sciences (CASS), and Deputy Director of Center for International Finance studies. His research fields are international finance and Chinese macroeconomics under the condition of opening up. In 2011, his doctoral dissertation was awarded “National Excellent Doctoral Dissertation” by the Ministry of Education and Academic Degrees Committee of The State Council. He was awarded the 2016-2020 Advanced Individual in Scientific Research of the Chinese Academy of Social Sciences. In 2021, he was awarded the Policy Research Prize of “PU Shan Excellent Paper Award in World Economics”. He has published more than 60 papers in academic journals, 10 monographs, and 2 translated books. In terms of policy research, one monograph was rated as “Excellent National Think Tank Report” by China Social Sciences Press in 2020. He has won the first prize of the Excellent Information Strategy Award of the Chinese Academy of Social Sciences twice and the third prize 8 times. Prof. Xu has published more than 300 commentary articles in mainstream financial media at home and abroad.



高文书 (GAO Wenshu)

中国社会科学院大学教授，博士生导师，经济学博士。中国社会科学院大学副校长，兼任中国社会科学院人力资源研究中心副主任，人社部劳动和社会保障研究院特邀研究员，中国劳动经济学会常务理事、副秘书长。主要研究领域为人力资本、就业和农民工社会保障。2003年毕业于中国社会科学院研究生院财贸系，获经济学博士学位。同年进入中国社会科学院人口与劳动经济研究

所从事研究工作，历任助理研究员、副研究员、研究员、研究室主任、博士生导师、学术委员会委员。2008年12月至2009年12月，澳大利亚莫纳什大学经济系访问学者。2012年4月至10月，日本名古屋大学经济学院客座研究员。发表论文约100篇，其中在 *Journal of Development Studies*, *Economics of Education Review*, *China Economic Review* 等国际期刊发文10余篇。主持国家社科基金、中国社会科学院、中组部、教育部、人社部、卫生部、财政部、外国专家局等课题20余项。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. GAO Wenshu is currently serving as Vice President of UCASS, with a doctorate in economics. Prof. Gao also has multiple concurrent roles, including Deputy Director of the Center for Human Resources Research, CASS; Guest Researcher of the Chinese Academy of Labor and Social Security, Ministry of Human Resources and Social Security; Executive Council Member and Deputy Secretary-General of the China Association of Labor Economics. His main research interests are human capital, employment and social security for migrant workers. Graduated from the Department of Finance and Trade of Graduate School of Chinese Academy of Social Sciences in 2003, he obtained his Ph.D. in economics and joined the research team at the Institute of Population and Labor Economics of CASS within the same year, as assistant researcher, associate researcher, research fellow, head of research division, Ph.D. supervisor and member of academic committee successively. He was a visiting scholar at the Department of Economics, Monash University (Australia), from December 2008 to December 2009, and then a visiting researcher at the School

of Economics, Nagoya University (Japan) from April to October 2012. Among his approximate 100 papers, Prof. Gao has published more than 10 papers in international journals, such as *Journal of Development Studies*, *Economics of Education Review*, and *China Economic Review*. He has led more than 20 projects under National Social Science Foundation of China, Chinese Academy of Social Sciences, Organization Department of the Central Committee of the CPC, Ministry of Education, Ministry of Human Resources and Social Security, National Health Commission, Ministry of Finance, and State Administration of Foreign Experts Affairs.

LABOR ECONOMICS



都阳 (DU Yang)

中国社会科学院大学教授，博士生导师，经济学博士。中国社会科学院人口与劳动经济研究所副所长、研究员并兼任《劳动经济研究》杂志副主编。主要研究领域为劳动经济学、经济增长与发展、人口经济学。入选“新世纪百千万人才工程（国家级）”，获得“国家突出贡献中青年专家”称号，享受国务院特殊津贴。曾先后多次担任世界银行、亚洲开发银行、联合国开发计划署、

经济合作与发展组织、国际劳工组织等国际组织项目顾问。目前已在《中国社会科学》、《经济研究》、《世界经济》，*Journal of Comparative Economics*等国内外期刊上发表论文一百余篇。其主要著作包括《中国贫困地区农户劳动供给研究》，《劳动力流动的政治经济学》，《劳动力市场的转型与发育》等。2003年获第三届胡绳青年学术奖，经济学一等奖。2016年获得第六届“张培刚发展经济学优秀成果奖”。主持国家自然科学基金和国家社科基金等资助的多项科研项目。

While serving as a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. DU Yang is also Deputy Director of the Institute of Population and Labor Economics and Research Fellow of CASS, with a doctorate in economics. He also holds a concurrent position as Deputy Editor-in-Chief for *Studies in Labor Economics*. His

research interests include labor economics, economic growth and development, and population economics. Nationally acknowledged by the New Century Hundred-Thousand-Ten Thousand Talents Project, the Special Allowance Program of the State Council and the title of "*National Young and Middle-aged Experts with Outstanding Contributions*", Prof. Du has been appointed as consultant to various international organizations, including the World Bank, the Asian Development Bank, the United Nations Development Programme, the Organization for Economic Co-operation and Development, and the International Labor Organization. Having published more than 100 papers in both domestic and international journals (such as *Social Sciences in China*, *Economic Research Journal*, *Journal of World Economy* and *Journal of Comparative Economics*), his most renowned works include *Research on Rural Labor Supply in Impoverished Areas of China*, *Political Economy of Labor Mobility*, and *Labor Market Transformation and Development*. He was awarded the first prize in Economics by the Third Hu Sheng Academic Awards for Young Scholars in 2003 and the Zhang Peigang Award for Outstanding Achievements in Development Economics in 2016. Prof. Du is also taking the lead in multiple research projects funded by the National Natural Science Foundation of China and the National Social Science Foundation of China.

DEMOGRAPHY



林宝 (LIN Bao)

中国社会科学院大学教授、博士生导师，法学博士。中国社会科学院人口与劳动经济研究所养老与保障研究室主任、研究员。兼任中国社会科学院老年与家庭研究中心副主任。中国老年学和老年医学学会常务理事，中国社会保障学会理事，中国人口学会理事。中国人民大学经济学学士（统计学）、法学硕士（人口学）、法学博士（老年学），清华大学管理科学与工程博士后。主要研究方向为人口老龄化与养老保障、人口与公共政策、社会影响评价。

While serving as a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. LIN Bao is also Head of Research Division for Pension and Security and Research Fellow of the Institute of Population and Labor Economics of

CASS, with a doctorate in law. He also holds multiple concurrent positions, including Deputy Director of CASS Center for Elderly and Family Studies, Executive Member of the Council of China Association of Gerontology and Geriatrics and Council Member of the China Association of Social Security and the China Population Association. He has a bachelor's degree in economics (statistics), a master's degree of studies in law (demography) and a doctorate in law (gerontology) from Renmin University of China, alongside his experience as a postdoctoral researcher in management science and engineering at Tsinghua University. His main research interests are population aging and pension security, demographics and public policy, and social impact assessment.

PUBLIC FINANCE



张斌 (ZHANG Bin)

中国社会科学院大学教授，博士生导师，享受国务院特殊津贴专家。中国社会科学院大学副校长。主要社会兼职包括：中国社会科学院财政税收研究中心副主任兼秘书长，中国财政学会理事，中国税务学会理事、学术研究委员会副秘书长、中青年税收研究会副会长，中国国际税收研究会理事、学术研究委员会委员。国家税务总局特邀税收评论员。主要研究领域为财政税收理论与政策。

已出版著作多部，在专业期刊发表论文数十篇，撰写的研究报告多次获得中国社会科学院优秀决策信息一、二、三等奖。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. ZHANG Bin is an expert recognized by the Special Allowance Program of the State Council. In addition to his role as Vice President of UCASS, Prof. Zhang also serves in the following concurrent positions: Deputy Director and Secretary General of the Fiscal and Taxation Research Center of CASS, Council Member of the Society of Public Finance of China, Council Member and Deputy Secretary General of the Academic Committee of Chinese Tax Institute, Vice Chair of the Tax Institute for Young Professionals, Council Member and Academic Committee Member of the China International Taxation Research Institute, and Special Commentator on Tax appointed by the State Administration of Taxation. His main research interests are fiscal and tax theory

and policy. Having published multiple books and dozens of papers in professional journals, his research reports have been honored with the first, second and third prizes for CASS Excellent Decision-Making Input Award on multiple occasions.



杨志勇 (YANG Zhiyong)

中国社会科学院大学教授，经济学博士。中国社会科学院财经战略研究院研究员、副院长、中国社会科学院财政税收研究中心主任。《财贸经济》《财经智库》（*Financial Minds*）副主编，中国财政学会副秘书长兼常务理事，中国国际税收研究会理事，中国成本研究会常务理事。主要研究方向为财税理论、国际税收、中国经济改革。获中国社会科学院优秀对策信息奖17次，中国财政

学会全国优秀成果奖2次。2017年入选国家百千万人才工程，被授予“有突出贡献中青年专家”荣誉称号。著有《大国轻税》《新中国财政政策70年》《现代财政制度探索：国家治理视角下的中国财税改革》《中国财政体制改革与变迁（1978~2018）》《比较财政学》《财政理论发展纲要》等。

As a professor of UCASS with a doctorate in economics, YANG Zhiyong is currently serving as Research Fellow and Vice President of the National Academy of Economic Strategy of CASS, as well as Director of the Fiscal and Taxation Research Center of CASS. In addition to his concurrent roles as Deputy Editor-in-Chief for *Finance and Trade Economics* and *Financial Minds*, Prof. Yang is also acting as Deputy Secretary General and Executive Council Member of the Society of Public Finance of China, Council Member of the China International Taxation Research Institute, and Executive Council Member of the Cost Research Society of China. His main research interests include fiscal and tax theory, international taxation, and Chinese economic reform. He has been awarded by the CASS Award for Outstanding Countermeasure Studies for 17 times and the National Award for Outstanding Achievements organized by the Society of Public Finance of China for twice. Prof. Yang was nationally acknowledged by the New Century Hundred-Thousand-Ten Thousand Talents Project and the title of “National Young and Middle-aged Experts with Outstanding Contributions” in 2017. He has authored *Reduced Tax Burden on Great Nations*, *70 Years of Fiscal Policy in China*, *Explorations of*

Modern Fiscal System: China's Fiscal Reform with National Governance Perspective, China's Fiscal System Reform (1978-2018), Comparative Study on Public Finance, Outline for the Development of Fiscal Theories, among others.

FINANCE



张明 (ZHANG Ming)

中国社科院金融研究所副所长、国家金融与发展实验室副主任、研究员、中国社会科学院大学教授、博士生导师。曾任中国社科院世界经济与政治研究所国际金融研究室副主任、国际投资研究室主任。曾任毕马威会计师事务所审计师、Asset Managers私募股权基金经理与平安证券首席经济学家。研究领域为国际金融与中国宏观经济。出版《宏观中国：经济增长、周期波动与资产配置》、

《穿越周期：人民币汇率改革与人民币国际化》、《中国的跨境资本流动：规模测算、驱动因素与管理策略》、《失衡与出路：全球国际收支失衡与国际货币体系改革》、《中国海外投资国家风险评级报告》（2014年至2020年连续七年）等著作。在国内外学术期刊上发表若干学术论文。在国内外财经媒体上发表大量财经评论。入选国家万人计划首批青年拔尖人才（2013年）、中国金融博物馆第二届中国青年金融学者（2013年）、新京报中国青年经济学人（2014年）、中央国家机关优秀共产党员（2016年）。主持的研究项目四次入选中国社科院创新工程年度重大研究成果，四次入选中国社科院优秀国家智库报告，十余次获得中国社科院年度优秀对策信息奖，获得国家发改委优秀研究成果一等奖与三等奖，获得《证券市场周刊》远见杯2019年度全球市场预测第一名。兼任工信部工业经济分析专家咨询委员会委员；财政部国际经济关系司高级顾问；中国贸促会专家委员会委员；国家统计局中国经济景气监测中心特邀专家；中国证券业协会首席经济学家委员会委员；中国世界经济学会副秘书长；中国首席经济学家论坛理事；上海国际金融与经济研究院特聘研究员；中国科技大学国际金融研究院全球经济与国际金融研究中心主任。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. ZHANG Ming is currently serving as Deputy Director of the Institute of Finance and Banking of CASS, Deputy Director and Research Fellow of the National Institute for Finance and Development. He used to act as Deputy Head of the Research Division for International Finance and Head of the Research Division for International Investment under the Institute of World Economics and Politics, CASS. He was formerly an auditor at KPMG, a private equity fund manager of Asset Managers and the chief economist at Ping An Securities. His research interests include international finance and China's macro economy. He has authored multiple publications, including *A Macro Perspective on China: Economic Growth, Cyclical Fluctuation and Asset Allocation*, *Transcending Cycles: RMB Exchange Rate Reform and RMB Internationalization*, *China's Cross-Border Capital Flows: Scale Estimations, Driving Factors and Managing Strategies*, *Imbalance and Rebalance: The Global Current Account Imbalance and the Reform of International Monetary System*, and *Report of Country-Risk Rating of Overseas Investment from China* (for seven consecutive years from 2014 to 2020), alongside academic papers in domestic and international academic journals and numerous financial commentaries in financial media from home and abroad. He was acknowledged as one of the first batch of Top-Notch Young Talents of the National Ten Thousand Talents Program (2013) and by the Second Chinese Museum of Finance Award for China Young Financial Scholars (2013), Beijing News Award for China Young Economist (2014), and Excellent Communist Party Member of Central Government Agencies (2016). The research projects he has led have been recognized by various honors, including the Annual Major Research Outcomes of CASS Innovation Project for four times, the CASS Award for Outstanding National Think Tank Reports for four times, the CASS Award for Outstanding Countermeasure Studies for more than ten times, the first and third prizes of National Development and Reform Commission Award for Excellent Research Outcomes, and the first prize on 2019 Global Market Forecast of the Vision Award organized by Capital Week. Prof. Zhang also has multiple concurrent roles, such as Member of the Advisory Committee for Industrial Economic Analysis under the Ministry of Industry and Information Technology; Senior Consultant to the Department of International Economic Relations under the Ministry of Finance; Member of the Expert Committee of China Council for the Promotion of International Trade; Guest Expert of the China Economic Monitoring and Analysis Center under National Bureau of Statistics; Member of the Chief Economist Committee of the Securities Association of China; Deputy Secretary General of the China Society of World Economics; Council Member of the China Chief Economist Forum; Distinguished Research Fellow of the Shanghai Institute of International Finance and Economics; and Director of the Research Center for Global Economy and International Finance under International Institute of Finance, University of Science and Technology of China.

BUSINESS MANAGEMENT



王钦 (WANG Qin)

中国社会科学院大学教授、博士生导师、管理学博士。中国社会科学院工业经济研究所研究员、中国社会科学院创新发展研究中心副主任，兼任国家发改委服务业专家委员会委员、中国企业管理研究会常务副理事长、中国工业互联网智库委员会专家。长期从事产业发展和战略管理研究，主持国家发改委、工信部、商务部、科技部重大课题多项。先后荣获第二届中国软科学奖，第三

届“蒋一苇企业改革与发展基金”著作奖。他在《哈佛商业评论》（中文版）、《清华管理评论》、《北大商业评论》、《中国工业经济》发表文章100余篇。

As a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. WANG Qin, Doctor of Management, also serves as a researcher in the Institute of Industrial Economics, Chinese Academy of Social Sciences (CASS), Deputy Director of the Innovation and Development Research Center of CASS, member of the Service Industry Expert Committee of the National Development and Reform Commission, executive vice president of the Chinese Society of Enterprise Management, expert of the China Industrial Internet Think Tank Committee. He has been engaged in industrial development and strategic management research for a long time. He has presided over many major projects of the National Development and Reform Commission, Ministry of Industry and Information Technology, Ministry of Commerce, and Ministry of Science and Technology. He has won the second China Soft Science Award and the third “JIANG Yiwei Enterprise Reform and Development Fund” prize. He has published more than 100 articles in *Harvard Business Review* (Chinese version), *Tsinghua Management Review*, *Peking University Business Review*, and *China Industrial*.

CRIMINAL JURISPRUDENCE



王新清 (WANG Xinqing)

中国社会科学院大学教授，博士生导师，法学博士。中国社会科学院大学党委副书记、副校长，研究生院院长。兼任教育部高等学校法学类专业教学指导委员会副主任委员，中国法学会常务理事，中国刑事诉讼法学研究会常务理事，中国法学教育研究会常务理事和享受国务院政府特殊津贴专家。研究方向为诉讼法学、律师学、刑法学。曾参与中国律师法的起草工作，先后

发表论著、论文200余万字，著有（包括主编和参编）《刑事管辖权基本问题研究》、《证据学》、《律师学》、《刑事诉讼法》、《律师和律师工作机构》等著作20余部，在《中国法学》、《法学研究》、《法学杂志》、《法学家》等刊物发表论文80余篇。

While serving as a Ph.D. supervisor of UCASS with a doctorate in law, Prof. WANG Xinqing is also Deputy Secretary of UCASS CPC Committee, Vice President of UCASS and President of Graduate School of Chinese Academy of Social Sciences. Among his multiple concurrent roles, he serves as Vice Chair of the Steering Committee for Guidance on Teaching for Law and Legal Studies in Higher Education Institutions, Executive Council Member of the China Law Society, the China Association for Criminal Procedural Law, and the China Association for Legal Education. Being an expert recognized by the Special Allowance Program of the State Council, his research interests include procedural law, lawyer's jurisprudence, and criminal jurisprudence. Having participated in the drafting of Law of the People's Republic of China on Lawyers, Prof. Wang has published multiple treatises and papers, with more than two million words in total word count. He has authored more than 20 works (edited and co-edited works included), such as *Research on Basic Issues of Criminal Jurisdiction*, *Science of Evidence*, *Lawyer's Jurisprudence*, *Criminal Procedure Law*, and *Lawyers and Lawyers' Employment*, alongside 80-plus papers in *China Legal Science*, *Chinese Journal of Law*, *Law Science Magazine* and *The Jurist*, among others.



林维 (LIN Wei)

中国社会科学院大学教授，博士生导师，法学博士（北京大学）。中国社会科学院大学副校长、中国社会科学院研究生院副院长。兼任中国案例法学研究会副会长、中国犯罪学研究会副会长、中国刑法学研究会常务理事等学术职务，并兼任最高人民法院特约咨询员、北京市高级人民法院、北京市人民检察院等机构专家顾问。曾在联合国前南斯拉夫国际刑事法庭学习，挂职最高人民

法院刑一庭副庭长。主要研究方向为刑法学、网络法学、犯罪学。出版《刑法解释的权力分析》《最高法院如何控制死刑》《刑事司法大数据蓝皮书》等专著，在《中国法学》《中外法学》《法学家》等发表论文百余篇。曾获第八届全国十大杰出青年法学家、北京市高等教育教学名师等称号，获国务院特殊津贴、全国百篇优秀博士论文奖等，入选教育部新世纪优秀人才、教育部创新团队支持计划、国家级百千万人才工程等。

While serving as a Ph.D. supervisor of UCASS, Prof. LIN Wei is also Vice President of UCASS and Graduate School of Chinese Academy of Social Sciences, with a doctorate in law conferred by Peking University. Among his multiple concurrent positions, Prof. Lin serves as Vice President of the Chinese Association of Case Law and the Chinese Society of Criminology, as well as Executive Council Member of the Chinese Association of Criminal Law. He has also been appointed as a special consultant to the Supreme People's Court and an expert consultant to Higher People's Court and People's Procuratorate of Beijing Municipality. Having spent his time for training purpose at the International Criminal Tribunal for the former Yugoslavia (UN), he also takes a temporary post as Vice Presiding Judge of the Supreme People's Court Criminal Division I. His main research interests include criminal jurisprudence, cyber jurisprudence, and criminology. He has published multiple monographs, such as *Power Analysis of Criminal Law Interpretation*, *Supreme Court's Approach to Controls on Death Penalty*, and *Bluebook on the Big Data of Criminal Justice*, alongside more than 100 papers in *China Legal Science*, *Peking University Law Journal*, *The Jurist*, among others. Acknowledged by various award titles, including the Eighth National Award for Top Ten Outstanding Young Jurists and Beijing Award for Outstanding Teachers in Higher Education, Prof. Lin is an expert recognized by the Special

Allowance Program of the State Council and National Award for Top 100 Doctoral Dissertations. He is also part of the Supporting Program for New Century Excellent Talents in University and Innovative Research Team in University by Ministry of Education and New Century Hundred-Thousand-Ten Thousand Talents Project at national level.

INTERNATIONAL EDUCATION OF CHINESE LANGUAGE



王晓明 (WANG Xiaoming)

中国社会科学院大学教授、硕士生导师。中国社会科学院西亚非洲研究所副所长、中国非洲研究院副院长，兼任国家外国专家管理局国际化人才考试专家委员会专家、北京市国际化语言工程建设委员会顾问团成员、北京市规范公共标识英文翻译专家委员会专家、剑桥考评英语北京天津地区口试考官组长 (RTL)、剑桥考评英语中国区考点巡视官 (Inspector)。研究领域为英语语言学，跨文化交流探究与实践。

常年从事英语语言、英语测试、跨文化交流和英语教师职业发展方面的教学和科研活动。同时有着丰富的国际教学管理经验，尤其是国际合作项目和对外援助教育培训项目的管理经验。先后在欧洲，美洲，澳洲，非洲等五大洲的22个国家和地区学习、交流、考察。先后发表、出版：“试析公共英语教学与跨文化意识培养”、“试析研究生外语课程体系得拆解与重构”、汉英公共标示语翻译探究与示范》、《跨文化学习系列读本—人文交际篇》、《跨文化学习系列读本—商务实战篇》、《APEC读本》、“Student Support Resources for the Academic Reading and Writing Course”、《北京英语水平考试》系列教程等几十部核心期刊论文、专著和教材。

As a master supervisor of UCASS, Prof. WANG Xiaoming also serves as Deputy Director of Institute of West Asian and African Studies in Chinese Academy of Social Sciences (CASS), an expert of the International Talent Examination Expert Committee of the State Administration of Foreign Experts, member of the Advisory Panel of Beijing International Language Project Construction Committee, the leader

of Cambridge Test English speaking Team, inspector of Cambridge Examination of English in China. Her research fields are English linguistics, intercultural communication inquiry, and practice. She has been engaged in teaching and research activities in the English language, English testing, cross-cultural communication, and the professional development of English teachers. At the same time, she has rich experience in international teaching management, especially in international cooperation projects and foreign aid education and training projects. She has studied, exchanged, and inspected 22 countries and regions in Europe, America, Australia, Africa, and other five continents. Prof. Wang has more than 50 publications, including monographs: *A Study on the English Translation of Public Signs*; *Cross-cultural Learning Series: Interpersonal Communication*; *Cross-cultural Learning Series: Business Practices*; *Student Support Resource for the Academic Reading and Writing* as well as core journal articles *Tentative analysis of Public English Teaching and Cultivation of Cross-cultural Awareness*; *Tentative Dissection and Reconstruction of Foreign Language Curriculum System for Graduate Programs*. She is also the editor-in-chief and co-editor of textbooks and the Beijing English Testing System Series.

中国社会科学院大学
University of Chinese Academy of Social Sciences

黄埔高等研究院
Huangpu Institute for Advanced Study

CONTACT INFORMATION

Email: hpias@ucass.edu.cn

Tel: +86-20-82385669

Office Hours: 9:30-11:30 am, 14:30-16:30 pm (From Monday to Friday, Beijing Time)

Address: B2, Haisi Knowledge Center, Huangpu District, Guangzhou, Guangdong, China